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Lucie Kroutilová

Pět minut žida, pět minut Hitlera? To ne! Moravec zvedl
ze židle obránce svobody projevu

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pet-minut-zida-pet-minut-Hitlera-To-ne-Moravec-zvedl-ze-zidle-obrance-svobody-
projevu-748208

26.12.2023 8:27 | Monitoring

Lhaní se stalo svého druhu normou, říká Václav Moravec jakožto
host podcastu Cafe Evropa, kam byl přizván spolu s influencerem
Patrikem Kořenářem. Podcast se věnoval šíření dezinformací a
alternativním faktům. Podle Moravce společnost jakožto taková
přistoupila na to, že „žvást“ povýšila na stejnou úroveň jako
vědecké poznání. „Kdybych dřív přišel do rozhlasu a začal říkat,
že Země je placatá, tak by mě vyvedli,“ uvedl Moravec.
Společnosti pro obranu svobody projevu se ohradila.

Foto: Scren ČT24.cz 
Popisek: Václav Moravec

Hostem podcastu Cafe Evropa, který přináší Institut pro Evropskou
politiku Europeum a zastoupení Evorpské komise v České republice
byl 18. prosince moderátor a vysokoškolský pedagog Václav Moravec

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pet-minut-zida-pet-minut-Hitlera-To-ne-Moravec-zvedl-ze-zidle-obrance-svobody-projevu-748208?utm_campaign=abtest242_shorts_varB&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz
https://podcasters.spotify.com/pod/show/cafe-evropa
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a influencer Patrik Kořenář. Tento díl podcastu se věnoval především
tématu dezinformací a lží.

Společnost si podle Moravce zvykla na to, že lhát je normální. „Bohužel
se ocitáme ve společnosti, kde se obávám, že se to lhaní stalo svého
druhu normou. Dřív jsem byl vychováván rodiči tak, že lhát není
normální. Jako novinář jsem byl vychováván k tomu, že mám pokud
možno co nejvěrněji popsat svět, který mě obklopuje, mám mít fakta,“
uvedl na úvod podcastu Moravec s tím, že „bude ještě hůř“ po nástupu
umělé inteligence. Hrozbu pro fungování společnosti dezinformace
podle něj představují především i proto, že lidé by mohli přestat věřit
pravdivým informacím.

Psali jsme:

Nevěřte ani televizi. Nemusí to být Fiala... Odborník varuje. Naše
blízká budoucnost?

V návaznosti na to influencer Kořenář doplnil, že dezinformace mají ve
společnosti „destruktivní“ vliv. „Dezinformace už ze své povahy –
vzhledem k tomu, že jde často o systematické šíření tzv. alternativních
faktů, což je jiná verze pro lži nebo kombinace pravdivých informací
s nepravdivými, které jsou cíleně šířeny – způsobují rozklad důvěry
v objektivně popsatelnou realitu,“ řekl Kořenář. Toto je podle něj jedna
z nejhorších věcí pro demokratickou společnost právě kvůli vzniku
nespočtu alternativních realit, na kterých se lidé mezi sebou
neshodnou. „Kolikrát i dříve naprosto jasně popsatelná realita se
naprosto ztrácí… Může to mít dlouhodobé důsledky z toho důvodu, že
lidé se vzájemně už neshodnou absolutně na ničem, což může vést
k rozkladu systému,“ dodal influencer.

Anketa

Vadí vám chování Andreje Babiše v TV debatách a v Poslanecké
sněmovně?

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Neverte-ani-televizi-Nemusi-to-byt-Fiala-Odbornik-varuje-Nase-blizka-budoucnost-748125
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88%

Nevím / Je mi to jedno

3%

hlasovalo: 28387 lidí

„Já se obávám, že jsme si zvykli na to – že se nám líbí – žít ve
společnosti, kde si přilháváme,“ přisadil Moravec a na otázku
moderátorky podcastu, zda v boji proti dezinformacím prohráváme,
odpověděl, že se obává, že boj proti tomu, co se v současnosti ve
společnosti děje, není účinný.
Řešení podle jeho názoru musí být více, zmínil nicméně, že podceněna
byla v České republice oblast vzdělávání. „Už jen to, že nazýváme lež
„alternativními fakty“, nebo že v médiích připustíme, aby provozovatel
serveru Placatá země diskutoval s astrofyzikem, tak si vlastně zvykáme
na to, že blábol je na stejné úrovni jako vědecké poznání,“ řekl
Moravec. „Já kdybych dřív přišel do rozhlasu a začal říkat, že Země je
placatá, tak by mě vyvedli, dali by mi dýchnout nebo by mi udělali test
na drogy, jestli jsem v pořádku. A dneska se tváříme, že to je
alternativní pohled na věc, alternativní fakta,“ sdělil Moravec nevěřícně.

Fotogalerie: - Rychlá schůze
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„My jsme jako společnost přistoupili na to, že úroveň žvástu je stejná
jako úroveň vědeckého poznání,“ řekl Moravec s tím, že tento fakt
pomohly lépe odhalit i krize, kterými si České republika v nedávné
době prošla. Konkrétně moderátor zmínil pandemii COVID-19.

Hlavním atributem objektivity jsou fakta a pak jejich relevance. „Média
nemají redukovat objektivitu pouze na nestrannost. Pět minut žida, pět
minut Hitlera,“ řekl Moravec a dodal, že pokud z reality budou vyjmuta

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#4
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Rychla-schuze-13651#6
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fakta a relevance, tak to novináři „můžou zabalit“.

Václav Moravec se též podílí na výzkumu Středovevropské
observatoře digitálních médií (Central European Digital Observatory,
CEDMO), jejíž cílem je zkoumat hlavní zdroje a příčiny nežádoucích
informačních poruch ve střední Evropě. Moravec zmínil, že z prvních
dat z observatoře vyplývá, že středí Evropa je vůči dezinformacím
zranitelnější. Je to podle Moravce i proto, že například v České
republice byla „nedokončená transformace“ a lidé si část hodnot, na
které republika deklarovala, že bude navazovat v rámci první republiky,
si lidé nestihli osvojit. „A do toho přišla zásadní technologická
proměna,“ dodal Moravec.

Psali jsme:

Moravcův tým zaměřený na dezinformace. V rukou má tento
rizikový nástroj
Už 19 milionů podepsali Václavu Moravcovi. Víc o tom nesmíte
vědět

V Evropské unii se nyní dojednává první světový zákon o regulaci
umělé inteligence. Moravec sám je zastáncem toho, že základní
regulace, která podpoří základní lidské hodnoty a práva jednotlivců,
není v rozporu s pokrokem společnosti. Na příkladu sociálních sítích je
podle něj vidět, kam neregulace a absolutní pojetí svobody vedou.

Jednotlivé dezinformační narativy a jejich vnímání společností mají
společného to, že ta, která se týkají Evropské unie, jsou ta
nejvěrohodnější, sdělil Moravec. „Náš obraz o Evropské unii je takový,
jaký je, protože tady většinou politici, aby odvedli pozornost od svých
neúspěchů, tak musí hledat obětního beránka nebo nepřítele,“ poskytl
moderátor vysvětlení.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Moravcuv-tym-zamereny-na-dezinformace-V-rukou-ma-tento-rizikovy-nastroj-746632
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Uz-19-milionu-podepsali-Vaclavu-Moravcovi-Vic-o-tom-nesmite-vedet-746505
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Na tento díl podcastu s Václavem Moravcem a Patrikem Kořenářem
upozornila na sociální síti X i Společnosti pro obranu svobody projevu a
následně i zareagovala a to s tím, že lišící se politický názor
automaticky neznamená obhajobu faktu, že je Země placatá.

Častým argumentačním faulem honičů dezinformací je vydávat odlišný POLITICKÝ
názor za obdobu obhajoby placaté země, zatímco ten jejich je vždy vědecky podložen.
K tomu je třeba příčíst, že z dříve soukromých témat (pohlaví, rodina, manželství,
klima), udělali libtardi politikum. https://t.co/Cqs6Vhfdpj

— Společnost pro obranu svobody projevu (@SOS_projevu) December 25, 2023

 „Častým argumentačním faulem honičů dezinformací je vydávat
odlišný POLITICKÝ názor za obdobu obhajoby placaté země, zatímco
ten jejich je vždy vědecky podložen. K tomu je třeba přičíst, že z dříve
soukromých témat (pohlaví, rodina, manželství, klima), udělali libtardi
politikum,“ namítla Společnost pro obranu svobody projevu
v souvislosti se sdíleným úryvkem z podcastu Cafe Evropa.

TÉMA: Fakta a dezinformace

Psali jsme:

„Tam chodí Soros.“ Fico sejmul sílu, která temně působila ve skrytu

https://t.co/Cqs6Vhfdpj
https://twitter.com/SOS_projevu/status/1739306239127859536?ref_src=twsrc%5Etfw
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/fakta%20a%20dezinformace
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/kauzy/-Tam-chodi-Soros-Fico-sejmul-silu-ktera-temne-pusobila-ve-skrytu-748010
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/kauzy/-Tam-chodi-Soros-Fico-sejmul-silu-ktera-temne-pusobila-ve-skrytu-748010
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Plivla-bych-vam-do-dlane-S-chuti-Cestuje-po-USA-ma-rada-Pavla-Unavu-z-Ukrajiny-neuznava-747971
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„Plivla bych vám do dlaně. S chutí.“ Cestuje po USA, má ráda Pavla.
Únavu z Ukrajiny neuznává

Žádali, dotazovali se, ale u Rakušana ticho po pěšině. Tak s tím šli
obránci svobody slova ven

Veřejný odpor je tu! Profesoři, novináři, umělci, ekonomové... Podpisy
proti Rakušanovi

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Plivla-bych-vam-do-dlane-S-chuti-Cestuje-po-USA-ma-rada-Pavla-Unavu-z-Ukrajiny-neuznava-747971
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zadali-dotazovali-se-ale-u-Rakusana-ticho-po-pesine-Tak-s-tim-sli-obranci-svobody-slova-ven-747766
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zadali-dotazovali-se-ale-u-Rakusana-ticho-po-pesine-Tak-s-tim-sli-obranci-svobody-slova-ven-747766
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Verejny-odpor-je-tu-Profesori-novinari-umelci-ekonomove-Podpisy-proti-Rakusanovi-747426
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Verejny-odpor-je-tu-Profesori-novinari-umelci-ekonomove-Podpisy-proti-Rakusanovi-747426
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Vstoupit do diskuse Tisknout

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.

Článek obsahuje štítky

Evropská unie , média , Moravec , lži , dezinformace , žurnalistika , x ,
umělá inteligence , alternativní fakta , Společnost pro obranu svobody
projevu , Cafe Evropa , Kořenář

autor: Lucie Kroutilová

Diskuse obsahuje 94 příspěvků
 

Uživateli nejlépe hodnocený komentář

Tak, Široko , 26.12.2023 9:06:55
Pět minut pro Žida a pět minut pro Hitlera je ten nejotřepanější a
zároveň nejdebilnejší “argument” který liberálové používají k umlčení
opozice. 1) Nelze každého oponenta hned označit za Hitlera a tím mu
znemožnit diskutovat 2) Neexistují tu pouze dva světonázory. Ten
Hitlerův a ten Židovský. Němci se považovali za vyvolený národ a Židé
se za něj dokonce považují stále. Ani jedno není mimochodem pravda.
Kdyby ale v Německu ve třicátých letech dostali všichni stejný prostor k
diskuzi, tak by k žádné válce nedošlo. Fašisti, rusofóbové a “tvůrci
nové Evropy” ale (stejně jako dnes) napadali meetingy opozice,
zastrašovali jí a zaváděli postupně cenzuru. 3) Moravec tvrdí, že
nemůže přeci v rozhlase tvrdit, že Země je pacatá. Proč by nemohl?
Může. Když může někdo tvrdit, že existuje několik desítek pohlaví, tak

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pet-minut-zida-pet-minut-Hitlera-To-ne-Moravec-zvedl-ze-zidle-obrance-svobody-projevu-748208/diskuse
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proč by nemohl někdo tvrdit, že Země je placatá? Mnohem větší
problém je v tom, že dnes už nemůžete v rozhlase (nebo jinde) tvrdit,
že pohlaví jsou jen dvě. A přitom je to stejně evidentní pravda, jakože
Země je kulatá. Pohlaví jsou dvě, ale úchylek jsou děsítky.
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Další články z rubriky

8:27 Pět minut žida, pět minut Hitlera? To ne! Moravec zvedl ze židle
obránce svobody projevu

Lhaní se stalo svého druhu normou, říká Václav Moravec jakožto host
podcastu Cafe Evropa, kam byl př…

10:44 „Majdan!“ Krveprolití v Srbsku. Tisíce lidí v ulicích. Ničení
státních budov, útok na policejní stanici
12:25 Foldyna po volbách ministrem vnitra? Padlo před kamerou
9:23 „Nic moc, to nepotřebujeme.“ Režiséra strhali. Ale Nárožný ČT
zachránil pohádku
15:10 Izrael válčí na mnoha frontách. Vypustil varování: Kdo jedná proti
nám...
14:49 Ruská válečná loď zasažena. Silný výbuch rozbíjel okna a dveře
v okolí
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